



### Referat bestyrelsesmøde

Onsdag, 4 oktober 2023 kl. 19.00-21.00 i  
Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Carsten, Dee, Lasse, Markus, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer: Søren

Referent: Dee

Afbud: Bodil, Marie, Dan, Mia - hun har bedt om "barselsorlov" til 1.1.24.

## 3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	<b>Referat sidste møde:</b> Fællesplacering for vigtige dokumenter?	Godkendt Endnu ikke afklaret. Måske kan Kenneth oprette Dropbox.	Sekretær  Ursula
1b	<b>Økonomi</b> Pr. 5.9.2023: Kr. 266.703,79	Pr. 4.10.2023: Kr. 242.423.42  Loppernes beløb er ikke kommet ind endnu.	Kasserer

## 2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	<b>Trafikforholdene på Søndervig Landevej:</b>		Carsten, Marie
2b	<b>Projekt SPANGEN:</b> Tilbage melding fra mødet på tirsdag den 26. september fra kl. 17 – 19. Deltagere: Carsten, Karsten Kræggpøth (Jagtforening), Jens Andreasen (Sommerlyst), Kaj Børge Simonsen (Lystfisker forening)	Fremover bliver Carsten tovholder for "Spangen-gruppen". Carsten har sendt referat ud. Vigtigste punkter: skiltene skal oversættes til tysk og engelsk. (Markus laver det tyske, Dee det engelske – Carsten sender danske skilte til Dee og Markus)  Infohuset på vest siden af Vonå skal renoveres. Foreningerne betaler regninger solidarisk. Carsten går videre med det.	Carsten Markus
2c	<b>Det blå Trail (langs Vonå):</b>		Marie
2d	<b>Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):</b>		Marie, Dan, Tom
2e	<b>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen:</b> Næste møde 9.10.2023 kl. 19.00		Ursula, Carsten
2f	<b>Naturens dag:</b> Tilbage melding fra evalueringsmødet 19.9.	Ursula informerede: Stor succes, tilbage meldinger bliver taget med af arbejdsgruppen til næste år.	Ursula, Dee

		Vi fortsætter med billetterne.	
2g	<b>Grundlovsdag:</b>	Intet nyt	Bodil
2h	<b>Velkomst ambassadør:</b> - Velkomstflyer	Folderen kommer næste gang.	Dee, Bodil
2i	<b>Borgerhenvendelser</b> - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster – tilbagemelding fra skolen?	Tina Stage Jeppesen vil kontakte kommunen fra skolebestyrelsen af. Dee følger op.	Ursula/Dee
	- Madvogn til Kloster Fredag den 6. oktober ca. kl. 16-17 Menu à 125 kr. Ved Brugsen	10 kr. per burger går til Thilde Tøt Knæk Cancer indsamlingen.	Søren
	Fællesspisning – Thilde Tøth Thomsen	Sogneforeningen har sponsoreret 3 gaver til lotteriet.	Ursula
	Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden	Høringssvaret sendes d. 4.10.2023	Ursula
2j	<b>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</b> 23.4.2023 – ny dato til 2024?	Afventer Naturstyrelsens udmelding vedr. dato.	Dee, Bodil
2k	<b>Baggersvej/Surfspot</b> - Ideer til en indvielse af p-pladsen	Carsten tager kontakt til Poul Gregersen vedr. evt. indvielses dato.	Carsten, Markus
2l	<b>Frivilligfest</b> Torsdag, 9. november kl. 17, afstemt med Tina/Hallen	Intet nyt	Dee, Ursula
2m	<b>Æbledag 2024</b> Tilbagemelding af æblepressedag i Bork 22.9.	Ursula og Tom synes at det var en god oplevelse og vi skulle indføre det på Holmsland. Vi sætter gang i denne aktivitet. Tom tager kontakt til Bork.	Ursula, Tom

### 3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	<b>Bykort/oversigtskort til Kloster</b> Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.		Søren, Dee

### 4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<b>Helhedsplanen / HotSpot</b> Tilbagemelding fra fundraising mødet 21.9. i Brugsens lokaler: Bjarne Christensen (RKSK), Kaj Pedersen, Linda Tøt Thomsen, Jimmi Fyrsterling fra Dagli Brugsen,	Næste møde om storytelling er sat til d. 24.10.	Ursula, Bodil, Dee mfl..

	<p>Ane Verwiebe, Kenneth Knudsen, Rebecca Molders samt Søren og Ursula deltog ved dette møde. Ane og Kenneth, som fremover arbejder for Sogneforeningen, er blevet tovholder for projektet. 1. step er at få storytelling på plads. Der vil blive indkaldt til møde i oktober.</p> <p>Konkurrencens resultat offentliggøres april 2024.</p>		
	<p>Kloster Syd: - Iht. Rebecca har Kloster Syd gruppen opfyldt/afsluttet deres opgave og kan nedlægges.</p> <p>KlosterSyd-Gruppen er stadig relevant. Gruppens arbejdsområde er større end Hot Spot ved Brugsen. "Stedet tæller X" dækker ikke de ønsker, der er kommet op uden for Hot Spottet. Der skal måske vælges en ny tovholder for Kloster Syd uden for Hot Spottet. Vi indkalder Rebecca Molders til et fyraftensmøde om KlosterSyd's fremtid.</p>	<p>Klostersyd gruppe er sat på pause Der kommer en HIMS ud med opdatering af helhedsplanen i uge 40.</p>	<p>Ursula</p>
	<p><b>Kommunikationsgruppe / Tovholdergruppe</b> - <u>Bosætningsudvalg</u>: - Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster.</p> <p>- <u>Klimasø/Sogneparken</u>: Arbejdsdag 16.9. Sogneforening har sponseret rundstykker og drikkevarer</p> <p>- Dagli'Brugsen: der bliver indkaldt til informationsmøde i oktober/november. Evt. kan det holdes det som et borgermøde. Kenneth kontakter Brugsen.</p> <p>- <u>HIMS</u>:</p> <p>- <u>Radio Klitholm + Radio Ringkøbing</u> har som eneste medie omtalt Naturens Dag. - Status: Dee svarer mail vedr. bosætning mm.</p>	<p>Der blev rykket for bekræftelse af modtagelse. Dette blev bekræftet, men vi afventer stadigvæk svar forespørgsel.</p> <p>Tom vil se om der kan skaffes en god, lukket skraldespand som erstatter den nuværende.</p> <p>Radio Ringkøbing skal fremover også have informationerne. Dee har kontaktet Radio Klitholm og sendt opdaterede informationer.</p>	<p>Dee, Marie, Ursula,</p>
	<p>Hytteby:</p>		
	<p>Æ Pold:</p>		

	Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.		
4b	<b>LAG:</b> <a href="https://lag-lemvig-ringkoebingskjer.n.dk/">https://lag-lemvig-ringkoebingskjer.n.dk/</a>		Dee
4c	<b>LDR:</b> <a href="https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet">https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</a> - Opfølgingsmøde i Vorgod-Barde 6.9. – Tilbage melding:  Mulighed for at søge midler i 2023 6.10.	Landdistriktsrådets årsmøde er den 1.11. i Sdr. Vium. P.t. deltager Dee.	Marie
4d	<b>Sognebladet:</b> Julehistorie fra skolen?	Regler og priser for flag allé skal bringes i Sogneblad.	Bodil
4e	<b>Loppemarked:</b> Status: - Der skal et større skilt op – også på tysk "Flohmarkt" Carsten bestiller 1-2 Beach flag – med dansk og tysk tekst. Lejemålet fortsætter - med mindre stedet bliver solgt. Vi skal stadig holde udvig efter et muligt nyt sted.	Iflg. Bodil Schmidt vil Beach flagene ikke give flere købere. De sælger mest via FB.	Dee
4f	<b>Flagallé:</b> Status: Stængerne er afskallede. Der købes nye hvert år. Nogle flag er blegnede. Svend har gjort opmærksom på regler for flagalle: Der skal være flagalle ved andre foreningers jubilæum. Reglerne for flagalle skal gennemgås og sættes op, så også de andre foreninger kender dem.	"Reglerne" skal sendes med næste sogneblad sammen med priserne. (Se hjemmesiden)  Søren taler med Svend vedr. flagstængerne.  Der vil blive flaget ifm. med Tildes Fællesspisning 12.10.2023.	Søren
4g	<b>Julebelysning:</b> Sættes op sidste weekend i november.		Dan, Carsten
4h	<b>Grønne områder:</b> - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads Der er bestilt/købt en ny bænk til Johanne Høkers Plads.  - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Bænkene sættes op, efter reovering.	Dan, Carsten

	<b>Søge midler:</b> - Nogle aktuelle?  Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på <a href="http://www.fonde.dk">www.fonde.dk</a>		Alle

5. EVENTUELT			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	<b>Evt.</b> - Arrangement med Juliane Dixen: lav julekonfekt 14. og evt. 15 november – information sendes på HIMS og FB "Os i Kloster" efter Naturens Dag.	Dee sender info til Radio Ringkøbing.	Ordstyrer

6. NÆSTE MØDE			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<b>Mødedatoer for resten af 2023:</b> <b>Torsdag d. 2.11.23</b> Mandag d. 4. 12.23  <b>NYE DATOER for 2024</b> - Tirsdag d. 9. januar 2024 - Onsdag d. 7. februar 2024 - Mandag d. 4. marts 2024 - <b>Evt. Fælles Generalforsamling Fredag d.15. marts 2024</b> - Mandag d. 8. april 2024 - Torsdag d. 2. maj 2024 - Mandag 10. juni 2024 - Onsdag d. 7. august 2024 - Tirsdag 3. september 2024 - <b>Naturens Dag Søndag d. 8. september 2024</b> - Torsdag d. 3. oktober 2024 - Mandag d. 4. november 2024 - Tirsdag d. 3. december 2024	<b>Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.</b>  <b>Mødet den 2. november er flyttet til onsdag 8. november!</b> (Lasse og Søren har meldt ud de ikke kan den dag.) De andre tilstedeværende har givet OK.  Søren oplyser at Halloween arrangementet kommer igen i år. Spørger Jimmy vedr. dato osv.	